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Vážené dámy, vážení pánové, občané 
Loučeně, Patřína, Studec i Studeček, 

dovolte mi, abych vám popřála úspěšný 
vstup do  nového roku 2023  a  v  novém 
roce všechno dobré, pevné zdraví a napl-
nění všech vašich osobních přání.
 Pevně věřím, že vstupujeme do roku, 
který snad bude v mnoha ohledech lep-
ší než ten letošní. Do  roku, ve  kterém 
se  opět v  lidech začne projevovat to 
dobré, co je v nich, ve kterém si budeme 
pomáhat, budeme spolu komunikovat, 
vzájemně se  respektovat a  přestaneme 
hledat to rozdílné mezi námi, a  naopak 
budeme stavět na tom, co nás spojuje.
 Jako starostka si přeji, aby se lidem na 
Loučeni a v jejím okolí líbilo, aby zde rádi 
žili a rádi se na Loučeň vraceli.
 Přála bych si, aby se celkově zlepši-
la nálada mezi lidmi, aby se k  sobě lidé 
chovali navzájem ohleduplněji a bylo ko-
lem nás vidět více smíchu, spokojenosti 
a  radosti. Aby rok 2023 byl pro všechny 
úspěšný a  dařilo se nám společně zpří-
jemnit život v našem městysu.
 Jako starostka si přeji rozložený a stá-
lý tok fi nancí do obce, chápavé občany, 
ochotné úředníky státní správy. Všem 
starostům přeji konstruktivní a  rozumná 
zastupitelstva obcí.

 Loučeň oslaví v roce 2023 význam-
né jubileum, a  to 800 let od svého 
založení. Součástí oslav bude i  do-
provodný program (výstavy, besedy, 
koncerty…), o  kterém Vás budeme 
informovat na stránkách městyse Lou-
čeň: https://www.loucen.cz/mestys/ak-
tualne/kalendar-akci/
i v dalších číslech našeho Občasníku.

Marta Peterková, starostka
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Vážení a milí spoluobčané,

ráda bych provedla shrnutí toho, čeho jsme dosáhli v roce 2022, který se už blíží 
do fi nále. Zdárně se nám podařilo opravit, postavit, zrealizovat:

• Ulice Strupkova na Loučeni, včetně nového veřejného osvětlení. Cena za opravu 
komunikace (dle smlouvy, bez navýšení) 4.517.081,25 Kč (včetně DPH) a z toho 
dotace z MMR (Ministerstvo pro místní rozvoj) ve výši 3.556.533,00 Kč (již propla-
cena na náš účet).

• Nový chodník Loučeň – Patřín 1. etapa, včetně parkoviště u zdravotního stře-
diska a nové autobusové zastávky na Průhoně i zpevněné plochy kolem čp. 97 
(pošty a hasičské zbrojnice).
Cena za opravu celkem 14.000.000 Kč, z toho dotace z MMR 2.366.389,00 Kč a ze 
SFDI (Státní fond dopravní infrastruktury) 4.147.278,00 Kč. Obě dotace byly již 
proplaceny na účet obce. Čekáme ještě na proplacení dotace ve výši 936.876,00 
Kč ze Středočeského kraje. Součástí chodníku byly vjezdy k  nemovitostem za 
chodníkem, a to z rozpočtu městyse Loučeň. Občané, kteří měli zájem o rozšíření 
plochy včetně parkovacího místa, si realizaci fi nancují ze svých prostředků (kal-
kulace proběhne v termínu leden-únor 2023)

• Oprava kulturního domu – cena za opravu 6.518.001,38 Kč (včetně DPH), dota-
ce z MMR ve výši 4.599.413,00 Kč byla již proplacena na náš účet.

• Nové dětské hřiště na Patříně v ceně 720.000,00 Kč bylo díky přispění Nadační-
ho fondu ČEZ – Oranžová hřiště postaveno za 680.000,00 Kč.

• Probíhá výstavba vodovodních a  kanalizačních řadů a  intenzifi kace ČOV ve 
Studcích, Studečkách a Na Vinici (Loučeň.)
Cena za dílo – kanalizace + ČOV je 53.901.729,42Kč, výše dotace z MZe (Minis-
terstvo zemědělství) 25.169.000,00 Kč. Z toho je již zaplaceno na fakturách cca 
23.000.000,00 Kč (na náš účet bylo již průběžně proplaceno z MZe 13.000.000 Kč)
Vodovod – cena za dílo je 27.393.000,00Kč, výše dotace z MZe 15.174.000Kč (již 
celá proplacena na účet městyse). Firmě zbývá dofakturovat cca 5.000.000 Kč. Na 
účet byla zaslána částka 1.000.000,00 Kč z celkové dotace ze Středočeského kraje 
ve výši 4.000.000 Kč.

Uvědomuji si, že občané v  uvedených částech městyse mají díky prováděné 
stavbě v současné době ztížený život, ale věřím, že se situace brzy uklidní a bude 
se jim se zase hezky bydlet. Vlastníci nemovitostí v těchto lokalitách již nebudou 
muset řešit problematiku zásobování pitnou vodou a nakládání s odpadními vo-
dami, jak tomu dosud bylo.

Zhodnocení roku 2022

www.loucen.czýý

Pokračování na další straně



Stavba řadů by měla být dokončena na jaře 2023 a následně stavební firma uvede vše do původního stavu. Náves bude 
opravena a budou tu nové obrubníky, nová zeleň, ulice budou zpevněny… Poplatky za přípojky, které jsou nově realizová-
ny, budou vyúčtovány v průběhu roku 2023, a to po dohodě s ohledem na možnosti občanů. Nikdo se nemusí bát, že by se 
dostal do finančních problémů. Bližší informace o cenách, podmínkách atd. jsou zveřejněny na stránkách městyse Loučeň.
Děkuji občanům za pochopení.

• Stavba nové mateřské školy byla zahájena u budovy základní školy. Celková cena bude 55.000.000,00 Kč. V současné době 
je proinvestováno cca 25.000.000 Kč. Je hotová hrubá stavba (základy, zdivo obvodové, stropy, příčky, příprava na instalace). 
Termín dokončení je plánován na květen 2023. Pak bude následovat kolaudační proces a bude se řešit vybavení budovy. 
Školka by měla být otevřena již pro školní rok 2023–2024 (od září 2023).
Městys Loučeň má podanou žádost o dotaci na IROP a čeká na vyhodnocení. V případě neúspěchu bude podána žádost na 
Ministerstvo financí a Středočeský kraj. Plánované vyhlášení dotací připadá na měsíce 3–4/2023. Před zahájením školního 
roku 2022–2023 byl pro žáky připraven nový vstup do areálu ZŠ a MŠ Loučeň (nové zpevněné plochy, nová vrata, nové scho-
diště do budovy stávající školy). Mobiliář (lavičky, stojany na kola atd.) bude na této ploše umístěn při otevření MŠ.
V současné době řešíme i umístění fotovoltaických panelů na střechu nové školky. Tato energie by byla vyžívána k vytápě-
ní, klimatizaci a elektrickou energii pro MŠ. Případný přebytek by mohl být využíván jako zdroj energie pro školní kuchyni, 
případně nabíjecí stanici. Městys Loučeň se zavázal instalovat do budovy ZŠ schodišťovou plošinu, která umožní Karolínce 
B., která je odkázána na vozík, bezbariérový přístup do všech prostor školy. To umožní vedení školy žádat o dotace na bez-
bariérové vybavení tříd. Za instalaci plošiny městys zaplatil 530.000 Kč a nyní žádá Ministerstvo školství o příspěvek ve výši 
116.000 Kč.
Během letních prázdnin bychom chtěli prostory školky, která bude přemístěna do nové budovy, využít pro základní školu. 
Další problematikou je vybavení kuchyně. Tou se vedení městyse Loučeň bude zabývat po dodání požadovaných podkladů 
od ředitele školy (vybavení, dispoziční řešení odsouhlasené KHS Nymburk).

• V současné době jsme již získali dotace ve výši 300.000 Kč (Středočeský kraj) a 450.000 Kč (Ministerstvo vnitra) na pořízení 
dopravního vozidla pro 9 osob. Výroba vozidla je již zadána. Vysoutěžená cena je cca 1.300.000 Kč, termín dodání jde v létě 
2023. Dále podáváme žádost na pořízení techniky na údržbu komunikací (kartáče, pluh, rameno na sekání příkopů atd.) v cel-
kové výši zhruba 1.500.000 Kč, kdy dotace ze Středočeského kraje bude představovat cca 1.300.000,00 Kč.

Městys žil i kulturním a společenským životem. Během roku se uskutečnil Masopust, Velikonoční jarmark, Traktoriáda, Majkl 
cap, rockový festival, Mezinárodní letní hudební festival, pouťová zábava, halloweenská akce pro děti i dospělé, mikulášská 
nadílka pro děti, čertovská zábava, Vánoční jarmark s rozsvícením stromu, vánoční koncert spolku Amadis.

Na jaře a na podzim jsme připravili setkání seniorů a také jsme dvakrát přivítali nové občánky.
Zorganizovali jsme zájezdy (nejen pro seniory) do Kudowy Zdroje, Drážďan a do sklárny Koulier, která se zabývá výrobou 
vánočních ozdob.

Děkuji moc všem spolkům, které se angažují v činnosti pro městys a jeho občany (nejen pro své členy) a pomáhají při orga-
nizaci těchto akcí. Věřím, že dobrá spolupráce bude probíhat i v dalších letech.

Pokud vám některé akce u nás chybí, rádi přivítáme jakékoli vaše podněty.

Marta Peterková, starostka

Vzpomínání nad pohlednicemi

 V létě roku 2012 se v loučeňské knihovně (sídlící tehdy ještě v budově dnešní hasičárny) uskutečnila výstava pohlednic, 
korespondenčních lístků a poštovních písemností z Loučeně, včetně dopisů s Loučení spřízněného šlechtického rodu Thurn 
Taxisů. Již tenkrát, před deseti lety, se tato výstava setkala s poměrně velkým ohlasem nejenom ze strany obyvatel Městyse 
Loučeně, ale také se zájmem návštěvníků z širokého okolí. Pro zájem veřejnosti byla tehdy prodloužena.
 Bylo tedy nasnadě zopakovat po deseti letech podobnou akci znovu. Výstava loučeňských pohlednic, korespondenčních 
lístků a dopisů se tentokrát konala 4. listopadu 2022 v nádherně opraveném Kulturním domě Loučeň pod patronací paní 
starostky Marty Peterkové a výboru pro občanské záležitosti.

 Po úvodním slovu paní starostky ve velkém sále KD Loučeň následovalo velmi pěkné vystoupení žaček a žáků ze Základní 
školy Loučeň i s brilantním klavírním doprovodem paní učitelky. Po ukončení akce ve velkém sále se sešli zájemci z řad dříve 
narozených na setkání v přísálí KD Loučeň. Tady pro ně bylo připraveno štědré pohoštění a k dobré pohodě nechyběla živá 
hudba kapely VO106 ani příjemná taneční atmosféra s hojnou účastí párů na tanečním parketu.

 Letošní podzimní setkání loučeňských seniorů a místních patriotů se tedy neslo ve znamení prohlídky historických pí-
semností a poštovních artefaktů ze sbírky autora tohoto článku. Mnohdy ještě ručně kolorované pohlednice se systematicky 



rozdělily mezi přítomné účastnice a účastníky setkání. Nad jednotlivými poštovními celinami, dopisy a historickými archi-
váliemi se vedly živé diskuse. K milé atmosféře setkání významnou měrou přispěla také paní starostka, která ve spolupráci 
s ostatními pořadateli ochotně obsluhovala všechny přítomné hosty.

 Více či méně staré záběry a historické poštovní artefakty s mnohdy již zaniklými nebo lokálně upravenými místy, kterými 
procházela loučeňská historie i nedávná minulost, umožnily pamětnicím a pamětníkům zavzpomínat na časy dávno zaniklé, 
připomenout si svoje léta mládí a vzájemně si oživit vzpomínky na místa setkávání a lidských osudů, spojených s Loučení 
a jejím okolím.

 Bohatou historii Loučeně si jistě budou moci všichni její přátelé znovu připomenout při osmistém výročí založení Louče-
ně, které budeme slavit v příštím kalendářním roce.

                   PhDr. Mgr. Richard Vaněk

Vítání občánku 
v Městysu Loučeň

 Dne 26. 11. 2022 proběhlo přivítání nových občán-
ku, kteří se narodili v druhé polovině roku v naší obci. 
Starostka Marta Peterková přivítala princeznu Lucin-
kua čtyři kluky jako buky Alexe, Antonína, Čeňka a Mar-
tina.                 M. Z.

Loučeňský jarmark

 Poslední listopadový víkend se v zrekonstruovaném kulturním 
domě vyzdobeném vánočními dekoracemi uskutečnil dnes již tra-
diční Vánoční jarmark. Na tuto akci se mnoho vystavovatelů moc 
těšilo – jak ti, kteří již pravidelně přijíždějí, tak i noví, kteří zavíta-
li poprvé. V průběhu víkendu se prezentovalo více než 40 tvůrců. 
Návštěvníkům představili své obrazy, stromy a  výrobky z  drátů, 
šperky, cukrářské a šité výrobky, sochy z kovových komponentů, 
dětské dílničky a další. V sobotu více než sedmdesát diváků roze-
smálo a pobavilo divadlo Buřt a o den později divadlo Harmonika. 
K dobré pohodě přispělo mnoho milých lidí a výborné pohoštění 
včetně voňavého svařáku.

Štěpánka Šimečková



Adventní rozsvícení stromu

 Dne 27.  listopadu, o  první adventní neděli, měli občané možnost se 
shromáždit před kulturním domem, kde právě probíhal tradiční vánoční 
jarmark. Pak mohli společně v doprovodu Tří králů přejít po novém svíč-
kami osvětleném chodníku k budově úřadu, kde pak proběhlo slavnostní 
rozsvícení vánočního stromu. Akci doprovodily zpěvem děti ze ZŠ a MŠ 
Loučeň a členové souboru Amadis. Společně s nimi si vánoční koledy po 
chvíli pozpěvovali všichni přihlížející, kterých přišlo opravdu velké množ-
ství. Na zahřátí byl připraven čaj a svařené víno. Tradičně se podávaly za 
dobrovolný příspěvek. Finance vybrané za občerstvení od přihlížejících 
a od Tří králů našly své využití. Část peněz byla zaslána dětem do dětského 
domova v Radeníně na nákup sladkostí k Mikuláši a druhá část byla použi-
ta na nadílku pro místní děti.

Jak se písmenko
stalo pohádkovým

 O křtu své nové knihy na loučeňském vánoč-
ním jarmarku píše sám její autor Jan Řehounek.
„Velmi mě potěšilo pozvání na Vánoční jarmark, 
který se konal o  posledním listopadovém ví-
kendu v kulturním domě na Loučeni. A musím 
konstatovat, že díky pořadatelkám ze spolku 
Loučeňské kočky byl mimořádně vydařený. Mezi 
mnoha tvůrčími lidmi, kteří nabízeli své vlastní 
výtvory, jsem se cítil skvěle.
 Neříkám to jen z toho důvodu, že jsem pro-
dal poměrně hodně svých knížek, ale rovněž 
proto, že jsem měl možnost setkat se s velkým 
množstvím lidí, pohovořit s  těmi, kteří moje 
knížky už znali a  čtou je, ale i  s  takovými, kteří 
mě neznali, a přesto se se zájmem zastavili, aby 
některou z knih prolistovali, zeptali se na to, co 
je zajímalo. Taková setkání jsou pro mne mimo-
řádně cenná, neboť přinášejí tzv. zpětnou vaz-
bu – dozvím se, co lidi rádi čtou, jaké knížky je 
zajímají, co v mých knížkách hledali a případně 
i našli.
 Velkou devizou mé účasti na Vánočním jar-
marku byl i křest mé nové knížky pro děti – Jak 
se písmenko stalo pohádkovým  – sešitek po-
hádek pro chytré mrňousky do jednoho metru. 
Snažím se křty svých knížek dělat neotřele, a tak 
se kmotry této knížečky, určené nejmenším čte-
nářům, stali kluk a  holčička z  publika. S  jejich 
pomocí jsem malým divákům zprostředkoval in-
formace o tom, jak knížka vznikala a co čtenáře 
čeká. Nakonec knihu spolu s  ilustrátorkou Lud-
milou Hálovou pokřtili. A samozřejmě si knížku 
s podpisem mým i ilustrátorčiným odnesli.
 Ještě jednou děkuji i touto cestou pořadatel-
kám za pozvání a možnost se prezentovat v lou-
čeňském regionu. Těším se na reakce malých 
čtenářů.“

Jan Řehounek
(více informací na www.kaplanka-webnode.cz)

Dětská čertovská zábava

 Dne 3.  prosince  2022 navštívil náš kulturní dům Mikuláš s  andělem 
a  čerty. Přišly se podívat naše děti, které zde měly nachystány soutěže, 
taneční vyžití a tvořivé dílničky. Program a hudební doprovod zajišťova-
la skupina DJ MAROCO. Mikuláš nadělil čtyřicet dva balíčků a čerti odešli 
s prázdným pytlem.

M. Z.



Z činnosti SDH Loučeň

Vážení a milí spoluobčané,
v  červencovém čísle občasníku jsme jsem vám představi-
li plány na konec prázdnin a  podzim. Nyní vás seznámíme 
s tím, jak se nám je podařilo uskutečnit.
 S prázdninami jsme se na konci srpna rozloučili tradičně 
soutěžením. Pro děti i dospělé jsme uspořádali „Loučeňskou 
stopu“. Jak sám název napovídá, jednalo se o procházku le-
sem s několika stanovišti plnými zábavy. Malinko nás při její 
organizaci potrápilo zjištění, že máme les Bludník ve stejném 
termínu již obsazený myslivci. Proto jsme zvolili jako zázemí 
střelnici a trasu přesunuli do jiné části lesa. Naštěstí je Lou-
čeň lesem obklopená a měli jsme z čeho vybírat. Soutěž se 
nakonec vydařila, dokonce i  pošmourné počasí se vyčasilo 
umoudřilo a  nic nebránilo v  prožití krásného odpoledne. 
Zúčastnění si odnesli drobné dárečky, mohli se občerstvit 
připravenými dobrotami a  zahnat žízeň pěnivým mokem 
a  malinovkou. Už se těšíme na další ročník, tentokrát snad 
v Bludníku.
 První víkend v září jsme s mladými hasiči vyrazili na sou-
středění do Příchovic na chatu dobrovického cukrovaru. 
Děti jely s vedoucími autobusem a vlakem do Tanvaldu a na 
chatu si všichni vyšlápli pěšky. Pobyt byl zaměřen hlavně na 
přípravu k závodu požárnické všestrannosti. Trénovali jsme 
tedy nožky, aby byly připravené k běhu pár kilometrů lesem. 
Děti si vyzkoušely střelbu ze vzduchovky, zahrály si stopo-
vanou, navštívily rozhlednu Štěpánku, vojenský bunkr a jiná 
zajímavá místa v okolí Příchovic.
 Pak už začali mladí hasiči pilně trénovat disciplíny požár-
nické všestrannosti, aby se mohli začátkem října v  Přerově 
nad Labem důstojně rozloučit posledním závodem požár-
nické všestrannosti v podobě, na kterou jsme zvyklí. Od příš-
tího roku tento závod již nebude povinnou součástí celostát-
ní hry Plamen. Účast v něm bude dobrovolná. Nově nebude 
pouze pro hasiče, ale i pro školy a sportovní oddíly. Proto se 
změní jednotlivé disciplíny. Jejich skladba bude každoroč-
ně obměňována a vyhlašována už na jaře, aby se disciplíny 
mohly do podzimu natrénovat. My máme účast podmíněnu 
šesti okruhy celoroční činnosti, jejichž plnění musí být zdo-
kumentováno v kronice – jinak nám účast nebude povolena. 
Jaké podmínky k účasti jsou vyhlášené pro školy a sportovní 
oddíly, to netušíme.
 Vedoucí s dětmi trénovali zřejmě celkem dobře, protože 
družstvo starších se umístilo na krásném 4. místě a družstvo 
mladších na 8. místě. Někteří tento závod běželi poprvé.

 Pro splnění jednoho z  okruhů činnosti v  rámci hry Pla-
men se děti zapojily do výtvarné a literární soutěže Požární 
ochrana očima dětí. Nakreslily krásné obrázky s  hasičskou 
tématikou. Ty nejhezčí budou odeslány k hodnocení na OSH 
Nymburk. 0brázky tam porota vyhodnotí, nejlepší autoři 
budou odměněni a jejich díla budou zdobit nástěnky Hasič-
ských záchranných sborů.
 Družstvo starších v rámci brigády přestěhovalo tréninko-
vý materiál z  hasičárny do sokolovny, kde budou probíhat 
zimní schůzky a po obci nasbíralo starý papír od lidí, kteří ho 
pro mladé hasiče doma nastřádali.
 Vedoucí mladých hasičů se zúčastnili víkendového škole-
ní týkajícího se změn ve směrnicích hry Plamen a celkových 
změn v činnosti s dětmi. V současné době probíhá celostát-
ní hloubková kontrola hasičských stanov, směrnic a činnosti 
s mládeží. A světe div se, naši kontroloři a zákonodárci „ob-
jevili Ameriku“ a zjistili, že okruh činnosti hasičské mládeže 
je velmi široký a že jeho součástí je část výchovně vzděláva-
cí, což je závod požárnické všestrannosti a příprava na něj, 
a také část sportovní, což jsou útoky a štafety. Bohužel každá 
z těchto činností spadá pod jinou instituci. Výchovně vzdělá-
vací pod MŠMT a sportovní pod Národní sportovní agenturu. 
Proto se rozhodlo, jak už to tak bývá, v rámci zjednodušení 
vše ztížit a zkomplikovat dalšími lejstry a nařízeními. Pro nás 
to znamená, že činnost zůstává stejná, jen již nebudeme ve-
doucí oddílu mladých hasičů, nýbrž nově se stáváme trenéry 
sportovního klubu. Vyplňujeme dva registrační listy a musí-
me absolvovat dvoje školení s dvojími zkouškami. Teoretic-
ká část z psychologie, pedagogiky, zdravovědy, bezpečnosti 
práce v klubovně a v přírodě, historie atd. se téměř shoduje, 
ale praktická je zcela odlišná. Vzhledem k tomu, že s dětmi 
pracujeme ve svém volném čase, což znamená po práci a za-
darmo, volné víkendy trávíme na soutěžích a školeních, tak 
nám připadá, že se nás někdo snaží malinko otrávit. My se 
nedáme a nevzdáme. Ty děti, které jsou pro „hasičinu“ zapá-
lené, nám za to stojí!

Pokračování na další straně



 Jak již bylo řečeno, k tréninkům jsme se na zimu přestěho-
vali do sokolovny a připravujeme se na hasičský sport na jaře.
S letošním rokem se družstvo starších rozloučilo bowlingem 
v Nových Zámcích Na Kopečku. Družstvo mladších se rozlou-
čí Příběhem vánočního stromečku s dílničkou v loučeňském 
zámku. Vedoucí rozdali dětem nadílku a už se všichni těší na 
Vánoce.
 V lednu plánujeme tradiční zimní pochod okolím Louče-
ně, maškarní bál pro děti a valnou hromadu.
 Nakonec bychom chtěli poděkovat všem, kteří nás pod-
porujete a fandíte nám. Děkujeme starostce a zastupitelům 
za příspěvek na činnost s dětmi, dále masopustnímu výbo-
ru a  pořadatelům traktoriády za příspěvek pro mladé hasi-
če. Velké díky patří všem, kteří jste nám pomohli s kácením, 
vyklízením a úpravou prostoru pro naše budoucí tréninkové 
hřiště u Bludníku, i všem, kteří pro naše děti sbíráte papír. Ro-
dičům děkujeme za pomoc při trénincích a  při dopravě na 
soutěže.
 Na závěr nám dovolte popřát vám všem kouzelné Vánoce, 
klidné a pohodové svátky v kruhu svých nejbližších a v příš-
tím roce hodně zdraví, štěstí, lásky, úspěchů, spokojenosti, 
a abychom se v míru a ve zdraví mohli potkávat.
                     Vaši hasiči

Ohlédnutí za fotbalem

Pomalu skončila podzimní část okresních fotbalových soutěží. Letošního podzimu se po delší 
době zúčastnila naše fotbalová minipřípravka, která pod vedením pana Havláta si v turnajovém 
systému vedla celkem úspěšně. Jsme rádi, že opět začala dorůstat generace pro mužstvo pří-
pravky. Pokud jde o mužstvo žáků, zde se nepodařilo sloučení s žáky Luštěnic, a proto naši žáčci 
hrají se střídavými úspěchy.
Mužstvo dorostu je opět spojeno s chlapci z Budiměřic, kde spolupráce funguje dobře, ale muž-
stvo prochází výraznou generační obměnou. Proto větší úspěchy v podzimní části zatím nepři-
cházejí.
Mužstvo dospělých v okresním přeboru hraje v dolní polovině tabulky.
Nyní, po ukončení podzimních zápasů, je hlavní starostí fotbalového klubu příprava fotbalového 
plesu, který se bude konat 21. ledna 2023. Organizátoři mají snahu udržet vysoko nastavenou 

laťku úrovně předchozích plesů.
Druhou významnou akcí v příštím roce budou oslavy 130 let od památného utkání, které 18. dubna 1893 v Praze na Císařské 
louce sehrálo mužstvo prince Ericha Thurn-Taxise s vídeňskou Regattou. Tyto oslavy proběhnou v rámci oslav osmisetletého 
výročí obce Loučeně. Více podrobností k vlastním oslavám nebudeme zatím prozrazovat.
                   Výbor FK Loučeň

Tečka za tenisovou sezónou

 Hned na úvod musím zmínit, že na jaře  letošní tenisové sezóny 2022 proběhla dlouho plánovaná výměna celkového 
oplocení tenisových kurtů v délce zhruba 300 m. Na této výměně se podílela členská základna tenisového klubu Loučeň 
za finanční podpory městyse Loučeň. Původní oplocení pocházelo z 80 let minulého století. Za tenisový klub jsme rádi, že 
se nám podařilo tuto výměnu provést už v průběhu jarní přípravy tenisových kurtů – ale jen díky velkému úsilí a bezpočtu 
brigádnických hodin.
 Činnost tenisového klubu začala v měsíci dubnu, kdy jsme opět rozjeli venkovní sezónu naší tenisové školy pod vedením 
našeho zkušeného a oblíbeného trenéra Jakuba Čepka. Jemu bych rád jménem klubu poděkoval za jeho nasazení a přístup 
k dětem, které nám svěřujete, aby se naučily základy tenisu. Poděkování náleží tudíž i rodičům dětí. Do této tenisové školy, 
která plně funguje již 5 let, bylo v posledních létech vždy přihlášeno více než 30 dětí, a to nejen místních, ale i z okolí. Tento 
rok tréninky probíhaly každý týden v pondělí a úterý. Dále, stejně jako každý rok, se nám podařilo zorganizovat příměstský 
tábor. Zúčastnilo se ho 16 dětí. Poděkování patří i škole a školní jídelně, kam děti chodily na obědy. Na začátku zimní sezóny 
se tenisová škola přemístila do Sokolovny, kde pokračuje zimní trénink. Na tomto místě musím zmínit, že náš trenér Jakub 
podstoupil plánovanou operaci pravého ramene, takže minimálně do konce tohoto roku 2022 bude muset svou sportovní 
činnost omezit. Věříme, že po novém roce se vše začne znovu zvolna rozjíždět.
 Abych nemluvil jen o naší tenisové škole, tak během roku 2022 proběhlo mnoho zápasů místních i přespolních tenistů. 
Přicházejí k nám i noví hráči tohoto sportu. Jsme rádi – vždyť tento sport se dá hrát v jakémkoli věku. Tímto jste srdečně zváni 
na naše tenisové kurty.



 Závěrem musím zmínit i nemilé věci, které nás v této tenisové sezóně potkaly, a to odchod do tenisového nebe našich 
dvou dlouholetých členů pana Krause a pana Vojíře. Moc jim jménem klubu děkujeme za jejich přínos.
 Po celou letní sezónu dál funguje rezervační systém na kurty na www.tenisloucen.cz pro ty, kteří by si rádi ve volném 
čase zahráli tenis. Ke všem dotazům jsme k dispozici i my, Jaroslav Řízek (606-625-805) a Jan Malý (606-929-172). Rádi se vším 
pomůžeme a poradíme. Těšíme se na viděnou na kurtech v tenisové sezóně 2023.
                     Jaroslav Řízek, Jan Malý

Poználkov

 Letos k Vám vánoční přání letí po desáté. Poználkov oslavil 6. prosince 

své 10. narozeniny. Je to krásné výročí a my mu ze srdce přejeme, ať je tu 

s námi i nadále. Pro mnohé z nás je to pořád organizace, bez které si nedo-

kážeme představit být, tudíž hledáme neustále cesty, jak s ním být. 

 Letos se podařilo otevřít 4 kurzy HOME SWEET ENGLISH, které se věnují 

dětem a mládeži od 3 let až po 2. stupeň základní školy. Došlo tedy k neví-

danému rozšíření angličtiny na Loučeni. Máme nemalou radost!

 K tomu je stále čtenářům otevřena Knihovna anglicko-německo-fran-

couzská a italská. Zaměřujeme se především na nadšené dětské čtenáře.

 I tomto roce vřele děkujeme všem našim podporovatelům: 

Obec Loučeň, VAK Nymburk, MAS Svatojiřský les a Jana Arltová.

Bez Vás bychom nebyli!

Z Poználkova 

Mgr. Dita Špačková, Zdeňka Hrdinová Ronzová,

Mgr. Alena Klimtová, Dis., Mgr. Tom Walter (lektoři a odborníci)

Amálie Walter, Veronika Šťastná, Alfréd Walter (buddies)

a Mgr. Michaela Walter

FB: Poználkov

FB: Knihovna Poználkov 

(dětská anglická, německá, italská, francouzská literatura)

FB: Mimořádní sourozenci

web: bit.ly/mimoradnisourozenci

web: https://lesni-klub-poznalkov.webnode.cz (lesní poradenství)

Foto: Julie Walter, Design: Amálie Walter

Úžasné děti z HOME SWEET ENGLISH 

Toddler-Preschool

Příběh vánočního stromečku

 Na závěr úspěšného programu „Příběh vánočního stromečku“ nabízí majitelka zámku v pátek 13. ledna návštěvu zám-
ku a netradiční prohlídku obyvatelům naší obce zdarma. Pozvání je určeno všem občanům s trvalým bydlištěm v obci. 
Zájemci si mohou už nyní zarezervovat čas prohlídky na Úřadu městyse nebo přímo v zámeckém infocentru.

MILÍ PŘÁTELÉ POZNÁLKOVA, 

PŘEJEME VÁM KRÁSNÉ, 

POKOJNÉ I VESELÉ SVÁTKY VÁNOČNÍ. 

DO NOVÉHO ROKU PŘEJEME KUPU ZDRAVÍ, 

ŠŤASTNOU RUKU PŘI OTVÍRÁNÍ NEZNÁMÝCH 

I ZNÁMÝCH ŠUPLÍKŮ A DOBÍJEČKU VŽDY PŘI RUCE...

AŤ NEMÁTE NEDOSTATKU...

A JSTE ŠŤASTNÍ.



POHNUTÁ HISTORIE (NEJEN) RODU NEZDARŮ ZE STUDCŮ 
(pokračování)

 Některý čtenář se možná ptá: proč se tak obšírně zabý-
vat právě „pyrotechnickým“ obdobím Františka Nezdary? 
Odpovím: protože jeho reálné zásluhy spojené s extrémním 
rizikem jsou nezpochybnitelné. Protože někteří z nás, nebýt 
jeho práce, by tady dnes možná nebyli. A protože současný 
svět vůbec není tak optimisticky pohodový, abychom nad 
minulostí mohli jen s úsměvem mávnout rukou.
 Kromě vysloveně bojové činnosti za Pražského povstání 
byly již i v době bojů prováděny vlastní pyrotechnické prá-
ce – zneškodňování nevybuchlé munice ohrožující bojovní-
ky a překážející dopravě. Po skončení bojů pokračovalo zne-
škodňování a odstraňování munice z ulic, domů a veřejných 
budov, historických památek, továren. 9. 5. 1945 vysílal pplk. 
Nezdara rozhlasem varování občanstva před municí, které 
denně opakoval.
 Dále vypráví:
„Po kapitulaci Němců ve vnitřní Praze, jakmile boj na Staro-
městském náměstí utichl, vyklidil jsem je od selhané, odjiště-
né, narafičené nebo ohořelé munice z  odstřelených, ještě dý-
majících tanků, kterou bylo doslova poseto, tak že mohly býti 
zahájeny ihned bez nebezpečí hasicí a  záchranné práce. Byly 
známy podrobnosti o tom, s jakou zběsilostí ničí Němci granáty 
a ohněm naše památky, každému českému srdci tak drahé. Nej-
více munice vyhozené z  tanků výbuchem benzinových nádrží 
bylo okolo pomníku mistra Jana Husi. Staroměstská radnice 
hořela plamenem a  kolem dokola pak hořely domy a  řítily se 
střechy a domovní štíty známé celému světu.
 Dne 9.  5. dopoledne zneškodnil jsem a  odstranil podmi-
nování Pankrácké trestnice. Čeští dozorci věděli přesně kam 
Němci umístili trhací nálože a  zavedli tam pyrotechniky. Bylo 
to ve sklepě, právě pod známými celami smrti a pod pověstnou 
sekyrárnou. Zjistili jsme, že je to několik beden, celkem asi 15 q 
průmyslových trhavin, jako donarit, dynamon, a j. Tedy takové 
množství, že výbuch by byl rozmetal celou budovu. Potíže však 
byly s odstraněním a odvezením trhavinových náloží. Nemohli 
jsme nikde sehnat nákladní auto a kromě toho byli naléhavě vo-
láni na jiná místa. Museli jsme trhaviny zatím nechat ve sklepě 
a ponechali u nich stráž. Odvezli jsme jen roznětky a rozbušky. 
Trhaviny byly odvezeny asi za 3 dny, až bylo sehnáno auto. Do-
vedeme se jistě vžít do rozpoložení mysli vězňů. Na jedné straně 
cítili, že je konec německého násilí a na druhé straně věděli, že je 
Němci před svým odchodem chtějí vyhodit do vzduchu.
 Odpoledne prohlédl jsem Petschkův palác, který Gestapo 
proměnilo v  pevnost a  zneškodnil v  něm podminování. Práce 
to byla velmi namáhavá a ošklivá. V místnostech se místy na-
cházeli mrtví lidé, kteří nesli ještě stopy mučení. V noci z 9. na 
10.  5. vykopal jsem a  zneškodnil leteckou pumu na nádraží 
ve Vršovicích. Chci ještě uvésti, že moje manželka Jarmila Ne-
zdarová celou noc z 9. na 10. května konala na pyrotechnické 
skupině v  Bartolomějské službu u  telefonu a  zapisovala došlá 
hlášení o nálezech nebezpečné munice. V pyrotechnických pra-
cích jsem pokračoval nepřetržitě až do 15. 6. , kdy jsem byl pře-
místěn k  hlavnímu štábu dělostřelectva. Z  větších prací, které 
jsem osobně provedl, uvádím odstranění podminování Hradu“ 
(Hrad byl podminován na čtyřech místech, Fr. Nezdara kon-
krétně odminoval sklepení křídla Hradu u Matyášské brány 
pod bytem prezidenta republiky), „Národní banky a Schwar-
zenberského paláce, prohlídku Karlova mostu. Ale i  po mém 
přemístění jsem nejméně jednou týdně až do léta 1946 (kdy 
jsem byl operován na kýlu vzniklou vynášením těžkých granátů 

se ssutin) ke skupině docházel. Velitelem se stal škpt. Vitoušek, 
můj starý přítel.“
 Zaminován byl také Týnský kostel, přehrada a  most ve 
Štěchovicích, Waltrovka v  Jinonicích, Strakova akademie, 
Lobkovický, Černínský a Toskánský palác, Masarykovo nádra-
ží, nemocnice Motol, tehdejší ústav choromyslných Bohnice, 
Právnická fakulta (velitelství SS), Prašná brána, studentské 
domovy v Dejvicích, Strahovský stadion, vojenská nemocni-
ce ve Střešovicích, tehdejší sanatorium SANOPZ, Masaryko-
vy domovy v Krči, klášter blahoslavené Markéty v Břevnově, 
vysílací stanice a německé sklady munice na Petříně, něko-
lik mostů a železničních přejezdů a mnoho dalších objektů 
a historických památek.
 Okruh působnosti pyrotechnického oddělení se zpočát-
ku vztahoval jen na okrsek Velké Prahy, ale se zlepšováním 
dopravy se rozšiřoval, až obsáhl celou oblast středních, se-
verních a severovýchodních Čech. Prohlédnuto a „vyčištěno“ 
bylo nespočetně objektů.
 „Provedeno to bylo v  čase skutečně velmi krátkém, ba pří-
mo rekordním. Doprava a veřejný život mohly býti téměř ihned 
obnoveny. Z Prahy bylo odvezeno více než 2.500 q munice, kte-
rá před odvezením musela být řádně zneškodněna a zajištěna. 
Došlo jen k  jednotlivým úrazům, někdy i  smrtelným, ale i  těm 
by se bylo dalo zabránit, kdyby Pražané byli ukázněnější, kdyby 
si s nalezenou municí nehráli a poslouchali rad, které jsem jako 
velitel pyrotechnického oddělení vysílal rozhlasem i oznamoval 
vyhláškami.“
 S  odstupem doby se ukázalo, jak moudré bylo zrušení 
německých muničních skladů na Petříně. Krátce nato došlo 
totiž v Čechách ke čtyřem výbuchům skladišť munice, např. 
v Plzni a v Milovicích na Božím Daru. Ve všech případech do 
okruhu až 750 m byly následky pro budovy katastrofální.
 „Zlá situace byla na Císařské louce. Tam stálo několik de-
sítek vagonů naložených municí, ale nejenom municí  – také 
vším možným harampádím. Bylo tam plno nástrah a  několik 
lidí bylo zabito. Na př. na dvéře vagonů byly přivázány ruční 
granáty s  třecím zapalovačem tak, že když se dvéře otevíraly, 
zapalovač se zažehl a granát explodoval. V Bráníku v dřevěných 
barácích bylo objeveno celé skladiště různých nástrah. Plnicí 
pera, ale když se s nimi začalo psát, tak by explodovala a roztrh-
la ruku. Konservy, které při otevírání vybuchly. Zouváky, neslou-
žící k zouvání bot, nýbrž na rozbití nohou. Školní mazací guma 
na rozbití rukou. Gumové podrážky, ale běda tomu, kdo by je 
chtěl přibít. Kusy uhlí naplněné trhavinou k rozházení kamen. 
Kolik neštěstí by se bylo stalo, kdyby tyto nástrahy přišly mezi 
lidi! V Holešovicích v přístavu bylo několik vlečných lodí nalože-
ných municí. Ale slovo „naložených“ se zde dobře nehodí. Mu-
nice byla totiž do lodí naházena se vším možným, nábytkem, 
potravinami, senem a důkladně vše promícháno.“
 Odstranit a  zneškodnit toto číhající nebezpečí se stalo 
úkolem odvážných pyrotechniků. V Praze nedošlo k žádné-
mu většímu neštěstí ani ke zničení podminovaných objektů.
„Aby toho pyrotechnici dosáhli, museli pracovat s  nasazením 
vlastních životů a až do úplného fysického vyčerpání. Pracova-
li až 14 hodin denně, ve dne i  v  noci, v  neděli a  ve svátek. Vy-
konávali práce často velmi špinavé, ba přímo hnusné. Brodili 
se v bahně i ve fekaliích latrin, prolézali stoky, kanály, ssutiny, 
sklepy a mostní konstrukce a vynášeli z nich někdy i půlmetrá-
kové nálože; na střechách domů prováděli akrobatické výkony. 
I z kapes, ba dokonce i z břicha tlející mrtvoly odstraňovali ne-



bezpečnou munici. Neváhali, byli-li i v noci zavoláni, aby zne-
škodnili nalezenou munici, vykonat pěšky cestu třeba i na druhý 
konec Prahy. Tenkráte totiž v noci doprava nefungovala.“
 Selhané dělostřelecké granáty byly roztroušeny po celé 
Praze. Zajímavé je, kde mnohdy zůstaly ležet: na střechách 
domů, za komínem, zaseknuté do zdi, na půdách. Kdyby se 
na plánu Prahy označila místa nálezu takové munice červe-
nými tečkami, nebylo by jediné ulice takto neoznačené.
 „Zneškodněná a  zajištěná munice byla odvezena k  proza-
tímnímu uložení na Slovanském ostrově. Z Prahy se s ní dostat 
bylo tehdy nemožné. Co si s ní tedy počít. Slovanský ostrov se 
k tomu hodil nejlépe. Je uprostřed Prahy, nejbližší budovy jsou 
přece jen několik set metrů vzdálené, jsou tam stromy a  tedy 
stín, takže na munici nesvítilo slunce a přístup na toto místo ne-
povolaným osobám dal se snadno zamezit. Starost s tím ovšem 

byla veliká. Na štěstí asi 15. května přece jen alespoň trochu se 
uvolnila doprava z Prahy a bylo možno tuto munici převézti ze 
Slovanského ostrova na jiné příhodnější místo. Aut byl ovšem 
velký nedostatek a  když se přece jen podařilo sehnat někde 
auto, tak zase nebyl benzín. Auta byla v hrozném stavu a dva-
kráte auto naložené municí chytilo. Přece ale jen z hořícího auta 
se podařilo zavčas munici vyložit, že nevybuchla. Na silnici do-
cházelo často ke srážkám a takové srážky nejsou ovšem munici 
zdravé.“
 Za zachránění mnoha našich stavitelských památek, prů-
myslových objektů a zařízení, za zachránění domovů mnoha 
spoluobčanů, zaplatili pyrotechnici krvavou daň. Téměř kaž-
dý z nich byl buď raněn nebo popálen. Několik z nich se stalo 
invalidy.
     lp           (pokračování příště)

Ze života školy

 Vážení čtenáři Loučeňského občasníku, dovolím si vás informovat o důležitých momentech a aktivitách naší školy, které 
již proběhly, případně probíhají. Odstartuji začátkem školního roku. Do prvního ročníku nastoupilo 30 žáčků, kde plní svoji 
roli i asistent pedagoga – třída naplněna skutečně na maximum. Celkový počet žáků ve 12 třídách ZŠ je 262. Pro doplnění 
uvádím i počet dětí v MŠ, kde jich je 54.
 Kromě běžné výuky proběhly dva projektové dny na téma Branný den (zaměřeno na dopravní výchovu, zdravovědu, ori-
entaci v přírodě, integrovaný záchranný systém, pohybové aktivity) a Vánoce (připomenutí vánočních tradic a zvyků, výroba 
vánočních motivů a dárků). Od začátku prosince dojíždějí žáci 2. a 3. ročníku na Plavecký výcvik s 20-ti hodinovou dotací do 
nymburského bazénu. 

 V oblasti provozní dochází k zásadním změ-
nám. Již v průběhu hlavních prázdnin byla zahá-
jena stavba nové, moderní mateřské školy 21. 
století. V dnešních dnech je hrubá stavba již do-
končena a pracuje se uvnitř na rozvodech elek-
třiny, vody a odpadů. Další investiční počin se 
nachází ve venkovním areálu školy – dlouhá léta 
chtěný sektor pro šplh, gymnastické a posilující 
cviky.
 V souvislosti s potřebou navýšit kapacitu ve 
školní kuchyni na 450 strávníků se jako jediné ře-
šení nabízí uplatnit moderní varné technologie, 
protože celková rekonstrukce v  této době není 
možná. V návrhu řešení jsou začleněny: konvek-
tomat, multifunkční zařízení (pro vaření, dušení, 
pečení,…), elektrický sporák, ohřívací pojízdný 
box.
                
        Mgr. Zd. Kubálek, ředitel školy



Jaká byla naše škola?

 Tuto otázku jsem položil mé babičce a její odpověď mě cel-
kem překvapila. Pokud dovolíte, povím vám, co jsem se dozvě-
děl o průběhu jejího studia.
 Studium mojí babičky započalo v roce 1959, kdy jako jaký-
koliv jiný prvňáček šla poprvé do školy. Vše začalo u paní uči-
telky Jakešové. která ji dokonale provedla první třídou a dala jí 
potřebné základy k dalšímu studiu. Do druhé třídy tedy šla plná 
nadšení a i tu zdolala bez ztráty hvězdičky, i když to bylo občas 
obtížné, protože byli, jako všechny třídy před nimi, spojeni se 4. 
třídou. Obě třídy se učily současně v  jedné místnosti. (Takové 
škole se říká malotřídka.) Ve třetí třídě to šlo hladce, protože si 
již zvykla na to, že jsou spojení s nyní již pátou třídou.  Čtvrtá a 
pátá třída nebyla pro moji babičku žádný problém, a proto se 
posunula výš. 
 Než budu pokračovat, povím vám, kdo na obecné škole učil. 
Všechny třídy vyučovaly jen dvě učitelky - paní učitelka Pecová 
a paní učitelka Puldová  (babička si už přesně nepamatuje, jak 
měly rozdělené třídy).
 Psal se rok 1964 a moje babička nastoupila na druhý stupeň, 
kterému se tehdy říkalo měšťanská škola, krátce měšťanka. Ta se 
nacházela tam, kde je dnes hotel Maxmilián. Měšťankou prošla 
jen s pár zaškobrtnutími. Za zmínku hlavně stojí výbava a učite-

lé, kteří ji učili. Babička tvrdí, že na „vesnickou“ školu byla velice 
dobře a moderně vybavená. To, co zmiňovala nejvíce, je kabinet 
přírodopisu, ve kterém byla prý krásná vycpaná zvířata. Dále 
se zmínila o - na tu dobu velice moderním - kabinetě chemie a 
fyziky. Za školou, kde teď je bazén, byly dříve dobře vybavené 
dílny na všemožnou práci se dřevem. Protože v budově tehdejší 
měšťanky nebyla tělocvična, chodili velice často ven nebo do 
sokolovny. Školní kuchyň byla na měšťance a děti z obecné ško-
ly tam mohly docházet na obědy také.
 Lidé, kteří tam učili, si podle mojí babičky zaslouží veli-
ký dík za to, že ji, řečeno jejími slovy, připravili na život, jak se 
patří. Babička si jejich jména dobře pamatuje dodnes. Jsou to 
paní učitelka Havlasová, pan učitel Fišer, paní učitelka Srdín-
ková, pan učitel Heřmanský, pan učitel tělocviku Hlaváček, 
pan a paní Černí, pan a paní Taufmannovi, pan a paní Marko-
vi (ti bydleli tam, kde dnes bydlí můj spolužák Antonín Fišar)  
a pan a paní Novotní, kteří stále ještě na Loučeni žijí. Ředitelem 
obou škol byl pan Vrána. 
 Škola na Loučeni dokonce pořádala letní tábory. Na tábo-
ře ale babička nikdy nebyla, proto mi k  tomu nemohla nic víc 
říci. 
                                                                   Albert Sloup

Rozhovor s prvňáčky
 My, žáci 8. a 9. třídy, jsme šli vyzpovídat 1. třídu, abychom se 
dozvěděli, jak se dětem ve škole líbí. Když jsme vkročili do třídy, 
okamžitě jsme si vybavili, jak jsme tam před devíti lety seděli i 
my. 
  Děti měly právě výtvarnou výchovu, což byla dobrá příle-
žitost pro to, abychom se jich mohli ptát. Některé děti s  námi 
ale nechtěly vůbec mluvit a odmítaly cokoli říct. Naštěstí tam 
byly i děti, které se zapojily. Všechny děti, kterých jsme se ptali, a 
chtěly s námi mluvit, odpověděly stejně, že mají školu radši než 
školku.
  Vojta, který tu má sestru v 9.A, nám řekl, že se mu nejvíc líbí 
lavice, jak jsou tu poskládané. Jeho nejoblíbenější předmět je 
hudebka a čeština. Jeho kamarád Štěpán má rád čtení. Štěpán 
č. 2 tu má hodně kamarádů. I když, jak řekl, někdy už ho začínají 
pěkně štvát. Ale má je rád. Sofi, Nikča a Týna nám řekly, že mají 
rády paní učitelku Mikolášovou.
  Tímto děkujeme dětem, které s námi hovořily. Pomohly nám 
vybavit si vzpomínky na naše školní začátky.
                     Aneta Jeřábková, Veronika Steinerová

Rozhovor s Karolínkou

 V první třídě jsme měly rozhovor s Karolínkou Benešovou. Je 
to první žákyně základní školy Loučeň, která se pohybuje pomo-
cí invalidního vozíku.
  Když jsme vešly do třídy, byla tam velmi veselá atmosféra. 
Děti právě měly výtvarnou výchovu a malovaly velice pěkné ob-
rázky.  Ze začátku jsme měly obavy, že s námi Karolínka nebude 
chtít mluvit, ale opak byl pravdou. Hned se do hovoru zapojila i 
se svou kamarádkou Lili, která sedí vedle ní. 
Jak se ti ve škole líbí? Líbí se mi tu moc, mám tu hodně kamará-
dů. Chybí ti školka? Ani ne, ve škole se mi líbí víc. Jaké máš znám-
ky? Mám samé jedničky. Je na vás paní učitelka hodná?
Ano, je na nás moc hodná a mám jí moc ráda. Jaký je tvůj oblíbe-
ný předmět? Hudební a výtvarná výchova.
 Máš radši matematiku nebo češtinu? Baví mě obojí, ale 
mám radši matematiku. Co už jsi se všechno naučila? Už do-
cela umím číst a psát. Celý rozhovor dopadl velmi dobře  
a Karolínka nám odpověděla na všechny naše otázky. Pozdě-
ji jsme Karolínku znovu potkaly a s  radostí nás zdravila. Do-
provázela ji paní asistentka, Petra Svobodová, která s  ní trá-
vila čas už ve školce. Jejich společná cesta pokračuje nadále  
i v první třídě.              Katka Čechová, Nicol Šárovcová

Paní asistentka
a její cesta po boku Karolínky

 Jak se paní Petra Svobodová, která v první třídě pomáhá Karolínce, dostala k práci pedagogického asistenta?
 Paní Svobodová pracovala nejdříve 4 roky jako vychovatelka v mateřské školce, kde se také setkala s Karolínkou a vzala si ji na 
starost. Pomalu se sžívaly, zvykaly si na sebe, ale po pár společných dnech už byly kamarádky. Po třech letech šla s Kájou k zápisu. 
Na první den ve škole se paní Svobodová hrozně těšila, i když měla také nějaké obavy z toho, co ji čeká a jak vše spolu zvládnou. Po 
nástupu do první třídy dostala na starosti ještě druhou holčičku jménem Lily. Všechny tři mají mezi sebou výborný vztah.
 Paní asistentka ráda pracuje s dětmi, sama má doma 3 děti, které též chodily na tuto školu.
 Karolínka potřebuje stálý dohled paní asistentky, aby se jí něco nepřihodilo. Už od 6:20, když přijede do školy, je paní asistentka 
po jejím boku až do doby, než si pro ni přijedou rodiče, kteří dorazí většinou do půl druhé.
 Každý den spolu zažívají nové věci a Kája dělá velké pokroky. Paní asistentka je s rodiči ve stálém kontaktu, sděluje jim úkoly, 
které Kája s rodiči pilně plní. Tuto spolupráci si obě velice chválí a cestu napříč nadcházejícími ročníky spolu jistě prožijí s úsměvem 
na tváři.



Saša vzpomíná na první třídu

 Jmenuji se Saša. Teď žiju na Loučeni, ale přišli jsme z Ukrajiny. Bydleli jsme ve městě Cherson, které leží na jihovýchodě Ukrajiny. 
Cherson byl donedávna okupován ruskými vojsky.
Ukrajinská základní škola má jedenáct tříd. Řeknu vám o tom, jak jsem chodila do první třídy.
 Na Ukrajině nosí děti při slavnostních příležitostech školní uniformu – například na zahájení školního roku nebo na Nový rok. Ke 
školní uniformě patří bílá blůza, ke které si dívky mohou vzít ozdobnou vázačku a kluci kravatu (ale to není povinné) a modrá sukně 
nebo kalhoty. Uniformu musí rodiče dítěti koupit před začátkem školního roku. Takže první den školního roku jde každé dítě do 
školy v uniformě. Prvňáčci mají vždycky z uniformy velkou radost. „První zvonění“ je velká událost. I rodiče jsou slavnostně oblečení 
a vedou děti do školy. Přivítání dětí ve škole se zúčastní žáci ze všech tříd. Děti z jedenáctého ročníku připraví každý pro „svého“ 
prvňáčka dárky. Děti z druhé třídy říkají básničky, zpívají písničky a tančí. Nakonec jdou prvňáčci do své třídy.
 V naší první třídě nás bylo třicet. První třída byla lehká a všichni jsme chodili do školy rádi. Naše paní učitelka se jmenovala Valen-
týna Grigorievna (příjmením učitele děti neoslovují, říkají jim křestním jménem a jménem po otci). Byla už starší a moc hodná, učila 
nás do konce čtvrté třídy a potom už odešla do důchodu. Škola začíná v 8,30 a prvňáčci mají každý den vyučování jen do 12 hodin. 
Učili jsme se číst a psát, ale bohužel jsme neměli angličtinu. O velké přestávce jsme chodili na školní zahradu. Na prvním stupni se 
děti neučí žádný cizí jazyk.
 Jak se mi líbila první třída na loučeňské škole? Třída se mi moc líbila, je velká a světlá, na parapetech byly květiny. Paní učitelka 
i paní asistentka jsou milé. Moc se mi líbí, že děti mají už od první třídy angličtinu a o přestávce si mohou hrát.    
                                                Oleksandra Solokha

Poplatky na rok 2023

 Likvidace komunálního odpadu – popelnice 900,- Kč
Poplatník přihlášený k  T. P., který dosáhne v  roce 2023 
věku 80 let a víc hradí poplatek ve výši 500,- Kč splatný 
do konce února 2023. Za každou osobu přihlášenou k  trva-
lému pobytu nebo osobu, která vlastní rekreační nemovi-
tost v  katastru obce a není zde hlášena k  trvalému pobytu. 
Od 1. března 2023 bude platit nová svozová známka.

Odvádění odpadních vod – stočné 1800,- Kč. Polovina 
částky je splatná do konce června a doplatek do konce listopadu 
2023. Za každou osobu bydlící na Loučeni i v případě, že není 
hlášena k trvalému pobytu. Pokud poplatník žádá o slevu na 
základě čestného prohlášení, toto prohlášení musí být po-
dáno v roce 2023.

Poplatek za psa 100,- Kč. Poplatek za každého dalšího 
psa 200,- Kč. Poplatek za psa platí držitel psa přihlášený v kata-
stru obce k trvalému pobytu.

Číslo účtu: 0110987141/0300
Loučeň VS 101 xxx (xxx = číslo popisné)
Patřín  VS 102 xxx (xxx = číslo popisné)
Studce  VS 103 xxx (xxx = číslo popisné)
Studečky VS 104 xxx (xxx = číslo popisné)
Chaty  VS 105 xxx (xxx = číslo evidenční)

Např. Loučeň č.p. 345 = VS 101  345 + prosíme připojit jméno 
plátce.

Nevyvezené popelnice, výměna popelnice – telefon 
606 685 921 nebo 724 832 377
Oprava kanalizace – telefon 604 610 567

Bližší informace:
https://www.loucen.cz/mestys/odpady-kanalizace/kanalizace-
-voda/, https://www.loucen.cz/mestys/odpady-kanalizace/od-
pady/
 Sběrné místo „U Štajnerů“ (ul. Nymburská, Loučeň) – 
svoz velkoobjemového odpadu, a elektroodpadu je otevřeno 
každou sobotu od 10:00 do 11:30 hodin.
 K odložení odpadu na sběrné místo je nutné být vlastníkem 
nemovitosti na Loučeni, Patříně, Studcích, Studečkách a na mís-
tě se prokázat kartičkou s  QR kódem (vydá OÚ Loučeň). Sběr-
né místo „Za Hřbitovem“ pro ukládání bioodpadu je otevřeno 
v sezoně duben–listopad každou neděli od 10:00 do 11:30 ho-
din. V roce 2023 je sběrné místo Za Hřbitovem v provozu do 11. 
prosince 2023.

Ve Studcích je v  sezoně přistaven na návsi kontejner na 
bioodpad (zvlášť tráva a větve) každou neděli 10:00 -11:30 ho-
din.

 Na likvidaci bioodpadu je možné si také objednat přistavení 
kontejneru. Cena za přistavení včetně dopravy na území městy-
se Loučeň (Studečky, Studce, Patřín, Loučeň):

malý kontejner cca 2 m3 (FUSO): 300,- Kč
velký kontejner cca 6 m3 (za traktor): 500,- Kč
Do kontejneru je nutné třídit zvlášť větve a zvlášť listí a trávu.

 Na sběrná místa není možné přijímat stavební odpad !!! 
Po domluvě je možné zajistit odvoz na skládky (AVE Benátky n/J), 
Horky – Brodce, Šumbor, kde je účtováno přistavení kontejneru + 
skutečná cena účtovaná na skládce dle váhy (na jméno zákazníka).

V lednu roku 2023 
oslaví krásné životní jubileum

pan Jiří Růžička z Loučeně

paní Eva Sfregolová z Loučeně

pan Václav Vyhnánek z Patřína

pan Pavel Němec z Loučeně

pan Josef Pára z Loučeně

V únoru oslaví své jubileum

paní Hana Rybková z Patřína

paní Jaroslava Procházková z Patřína

V měsíci březnu své narozeniny oslaví
paní Jarmila Rulíková z Loučeně

Všem jubilantům přejeme především pevné 
zdraví a další klidná a spokojená léta.
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 V  roce 2023 by měl Občasník vyjít 
třikrát. Plánované uzávěrky pro zaslá-
ní příspěvků jsou: 15. dubna, 15. září, 
30. listopadu

 Těšíme se na Vaše příspěvky, které 
rádi uveřejníme. 

 V  příštím roce bude také možné 
umístit na stránkách Občasníku za mír-
ný poplatek i inzeráty a reklamu na na-
bízené služby.
 Pište nám na adresu redakceobcas-
nik@post.cz

Cena za inzerci 
v černobílém provedení: 
1/16 strany A4:    60 Kč
1/8 strany  A4:  120 Kč
1/4 strany  A4:  180 Kč
1/2 strany  A4:  340 Kč
Celá strana  A4:  500 Kč

U barevného tisku 
bude účtován příplatek 10 %.

Jak bude Občasník
vycházet v příštím roce

Plánované akce 
v příštích měsících

14. 1. Hasičský ples na Patříně v hospodě od 20:00
21. 1. Fotbalový ples na Loučeni v KD od 20:00
18. 2. Masopust Studce a Studečky
18. 2. Dětské Maškarní
25. 2. Masopust Loučeň a Patřín
25. 3. Velikonoční Jarmark
20. 4.  Nikdy není pozdě – přednáška o cestopisné výpravě
20 - 21. 5. Muzikál Angelika v KD Loučeň

800 LET OD ZALOŽENÍ OBCE LOUČEŇ
Opakujeme výzvu paní starostky k blížícím se oslavám výročí.
Vážení občané, 
v příštím roce 2023 oslaví náš městys Loučeň významné jubileum, a to 800 let 
od svého založení.
 Rádi bychom Vás touto cestou oslovili a požádali o spolupráci. Mimo jiné 
chystáme i výstavu fotografi í Loučeně, Patřína, Studců a Studeček s pracovním 
názvem „DNES A DŘÍVE“.  Rádi bychom vás požádali o zapůjčení zajímavých his-
torických fotografi í či jiných předmětů vztahujících se k Loučeni a okolí, které by 
vylo možné zařadit do expozice. Výstava bude otevřená v Kulturním domě po 
celý rok.
 Pokud budete mít nějaký další nápad, čím by mohly být naše oslavy výročí 
oživeny, nebo máte zájem na uspořádání nějaké další akce, budeme se těšit na  
 Vaše podněty. Pište prosím na e-mail starosta@loucen.cz nebo se stavte 
u nás na úřadě.                       M. Peterková

Vážení občané, 

děkujeme, že navštěvujete

restaurační zařízení Pizza2You. 

Přejeme hodně zdraví

 a štěstí v roce 2023. 

Kolektiv zaměstnanců Pizza2You

ODPAD MÍSTO Papír
Bílé 
sklo

Barevné
sklo

Plast Kov Textil
Nápojové

obaly
Objemný

odpad
Nebezpečný

odpad
BIO

Olej
domácí

TŘÍDĚNÝ 
ODPAD

Loučeň - Vinice 1 1 1

Loučeň - ul. K Oboře
(u hřbitova)

1 1 1

Loučeň - ul. Strupkova 2 1 1 2 1

Loučeň - ul. Nymburská
(u pošty)

4 1 1 3 1 1 1

Loučeň -ul. Nymburská
(u Kulturního domu)

1 1 1 1

Loučeň - ul. Osiková
(u školy)

2 1 1 2 1

Loučeň - ul. Fichtlova 2 1 1 3  1/2 1 1

Loučeň - ul. V Zátiší 2 1 1 2 1 1

Patřín - ul. Lesní 2 1 1 3 1 1 1

Patřín - ul. Lipová (náves) 3 1 1 4 1 1

Studce - ul. Velkostudecká 2 1 1 2  1/2 1

SBĚRNÁ 
MÍSTA

Loučeň - Za Hřibitovem x

Loučeň - ul. Nymburská 
(U Štajnerů)

x x x

Jívák 1 1 1 2 1

KOMU-
NÁLNÍ 

ODPAD 
- 2


